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Hušková Petra

Od: Langr Ivan <langr.ivan@magistrat.liberec.cz>

Odesláno: 17. dubna 2016 17:23

Komu: machartova@sdruzenitulipan.cz

Kopie: 'Hušková Petra'

Předmět: vyřízení dotazů, ZM_03/2016

Vážená paní zastupitelko, 
 
děkuji Vám za dotaz vznesený na posledním zasedání zastupitelstva města (vizte níže) a dovoluji si k němu sdělit 
následující: činnost romského koordinátora, resp. romského poradce je dle § 13a) zákona 273/ 2001 Sb., o právech 
příslušníků národnostních menšin, i dle metodické příručky Úřadu vlády ČR (Doporučená pracovní náplň romských 
poradců, způsob její prezentace a šíření na úroveň obcí) výkonem tzv.  přenesené působnosti. V rámci organizační 
struktury Magistrátu města Liberec je romský poradce začleněn do samosprávného odboru školství a sociálních věcí, 
jehož pracovníci však nevykonávají žádnou terénní činnost, takže data o integraci příslušníků romské menšiny čerpají 
jen sekundárně z výstupů jiných organizací a institucí, pokud je dostanou k dispozici. Rezort školství a sociálních věcí 
se rozhodl tuto situaci už na podzim loňského roku řešit financováním částečného úvazku externího terénního 
pracovníka v sociálně vyloučených lokalitách, další částečný úvazek s toutéž náplní pak financovalo Komunitní 
středisko Kontakt, které je příspěvkovou organizací města. Na činnost hned dvou půlúvazků terénních pracovníků 
v sociálně vyloučených lokalitách pak rezort získal pro podstatnou část roku 2016 dotaci Rady vlády pro záležitosti 
romské menšiny (program Podpora terénní práce). Každý z obou pracovníků, začleněných do struktury MML, 
dochází při úvazku 20 hodin/ týden do sociálně vyloučených oblastí, kde monitoruje potřeby zdejších obyvatel, 
přičemž navazuje na Analýzu sociálně vyloučených lokalit a ubytoven na území SML, zpracovanou v polovině roku 
2015. Lze nicméně očekávat, že tento rok bude z jejich strany zejména obdobím získávání zkušeností, kontaktů i 
nezbytné autority. Rezort školství a sociálních věcí plánuje žádat o stejnou dotaci i v dalších letech, a pracovat tak 
s romskou komunitou systémově a dlouhodobě. Další projekty pak nepochybně vzejdou ze strategického plánu pro 
sociální začleňování, na němž město nyní spolupracuje s Agenturou pro sociální začleňování. Ještě jednou děkuji za 
Váš dotaz. S úctou Ivan Langr 
 
 
 
Zastupitelka Mgr. Machartová vznesla podnět na pana náměstka primátora PhDr. Ivana Langra kvůli úvazku 

romského koordinátora: 

A dále, nevím, jestli to je na pana náměstka Langra nebo na pana tajemníka, ráda bych dala po konání sociálního 
výboru, který probíhal minulý týden na kraji, podnět na zvýšení úvazku a rozšíření úvazku pro romského 
koordinátora. V danou chvíli má, tuším, tuto náplň práce ke své činnosti přidělenou paní Háková tady na magistrátu 
a vychází vlastně z kraje podněty, že jednoznačně tento úvazek nestačí a že by krajský romský koordinátor 
potřeboval větší součinnost při řešení problémů v této oblasti. Děkuji. 

 
 
PhDr. Mgr. Ivan Langr 
náměstek primátora pro školství, sociální věci, cestovní ruch a kulturu 
 
Statutární město Liberec 
Magistrát města Liberec 
nám. Dr. E. Beneše 1; Liberec  
 
tel.: +420 485 243 142 
mob.: +420 734 392 779 
e-mail: langr.ivan@magistrat.liberec.cz 
web: www.liberec.cz 
 











 
 

Tibor Batthyány 
primátor města Liberce 

 
 

 22.04.16 

Odpověď pana primátora na dotaz zastupitele Mgr. Marka 

Z 3. ZM dne 31. 3. 2016 

 
Znění dotazu zastupitele Mgr. Jana Marka: 
 
Zastupitel Mgr. Marek požádal vedení města o informace k práci protikorupčního specialisty: 
A pak mám třetí otázku, která se týká vámi vybraného a ustanoveného protikorupčního specialisty, pana bakaláře 
Jaroslava Sopouška, kde uvádíte v popisu jeho činnosti, že má sbírat podněty atd. a že je postupuje dále vedení města, a já 
bych se zeptal, jak to potom probíhá, když někdo podá třeba podnět, nějaké korupční podezření, na vedení města, a 
vedení města to pak posuzuje. Má pak smysl taková funkce nebo jak je zaručena nezávislost posouzení toho korupčního 
podezření. Děkuji. 

 

Vážený pane zastupiteli, 

Pan bakalář Jaroslav Sopoušek, ve funkci protikorupčního specialisty pracuje nyní na revizi a přípravě 
protikorupční strategie města. V té souvislosti mapuje aktuální situaci, zavedená systémová opatření a na tomto 
základě připravuje analýzu případných korupčních rizik. Současně navázal spolupráci s nezávislými organizacemi, 
které se dlouhodobě tématikou korupce zabývají (Transparency International, Oživení) se kterými danou 
problematiku konzultuje. Dále získává zkušenosti, monitoruje zavedené systémy a hledá inspiraci ve městech, 
která jsou hodnocena v protikorupčních opatřeních jako příkladná. 

Jsem přesvědčen, že těžiště práce protikorupčního specialisty je právě v navrhování a implementaci systémových 
protikorupčních opatření, která nejenže efektivně minimalizují korupční rizika, ale zároveň nebudou na druhou 
stranu komplikovat chod a rozvoj města. V současnosti se bohužel setkáváme s případy, kdy směrnice, která spíše 
než že účinně omezuje korupční rizika, paralyzuje efektivní řešení akutního problému a tím se naopak zvyšují 
náklady a zbytečně zatěžuje rozpočet města. 

Nedílnou součástí práce protikorupčního specialisty je samozřejmě také funkce jistého „protikorupčního 
ombudsmana.“ Zde je nutné připravit funkční platformu a systém, které umožní „bezpečné“ podání podnětu nejen 
občanům, ale i zaměstnancům a úředníkům magistrátu.  
Dobře fungující protikorupční strategie pak samozřejmě řeší i otázku, na kterou poukazujete, a má nastaveny 



 
 
 

systémy, které zajistí nezávislost kontrolních mechanismů a ošetří problém, že podezřelý kontroluje a posuzuje 
sám sebe.  

Našim cílem je tedy především namísto impotentních populistických „protikorupčních“ gest vytvořit a zavést 
účinná protikorupční opatření, která jsou efektivní a funkční a zde je nejlepším nástrojem transparentnost a 
veřejná kontrola, pro které by měla protikorupční strategie vytvořit podmínky. Systém by měl v první řadě 
minimalizovat korupční rizika a prokorupční potenciál. Protikorupční specialista by mého názoru neměl být 
žádným inkvizitorem, který kontroluje a stíhá, ale tvůrce systémových protikorupčních opatření, které následně 
pomáhá zavádět a dbá na jejich následné dodržování. To znamená řeší primárně systém, nikoli jednotlivé „kauzy.“  

 

S přáním pěkného dne 

Tibor Batthyány 
     primátor 


